
Protokół Nr XXII/2021 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 24 listopada 2021 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 24 listopada 2021 r.  

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15
40

.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1) 12 radnych gminy: Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof 

Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik (nieobecni byli radni: Andrzej Całka, Tadeusz Leja, Karol 

Sztur); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia: Jan Buszta, Teresa Fus, Marek Mach, Joanna 

Wal; 

3) Wójt Gminy Żołynia – Piotr Dudek; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia – Waldemar Natoński; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia – Anna Kostyńska; 

6) Inspektor Urzędu Gminy Żołynia – Magdalena Rogowska;  

7) Inspektor Urzędu Gminy Żołynia – Michał Rupar; 

8) informatyk Urzędu Gminy Żołynia – Wojciech Tomczyk. 

 

    Ad. 1 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Żołynia Piotr Foryt. Radni  

w tym punkcie posiedzenia nie zgłosili uwag ani wniosków, w tym w stosunku do 

zaplanowanego porządku obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości; 

b) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2021 rok; 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2021-2032; 

d) określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Żołynia oraz górnej stawki opłaty ponoszonej 

przez właścicieli nieruchomości za opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport 

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Żołynia; 

e) nadania nazw ulicom w miejscowości Żołynia; 

f) „Rocznego programu współpracy Gminy Żołynia z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2022 rok”. 

4. Sprawy różne. 

 

    Ad. 2 Przewodniczący rady stwierdził, że radni mogli zapoznać się z protokołem  

z poprzedniej sesji i nie zgłosili w stosunku do niego żadnych uwag. Wobec powyższego 

przeprowadził głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki 

imienne:  ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Tadeusz Leja, Karol Sztur. 

 

    Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na 2022 r. przedstawiła Anna Kostyńska, Skarbnik Gminy Żołynia. Powiedziała, że projekt 



przewiduje przyjęcie stawek maksymalnych określonych przez Ministra Finansów, z jednym 

tylko wyjątkiem, to jest w pozycji podatku od budynków pozostałych. Stwierdziła, że tak jak 

w poprzednich latach, zaproponowano obniżkę w tej pozycji, ze stawki ministerialnej  

w wysokości 8,68 zł na 6 zł za metr kwadratowy powierzchni opodatkowanego budynku. 

Skarbnik dodała, że po zastosowaniu tej obniżki, stawka podatku w tej pozycji w stosunku do 

roku 2021 r. wzrośnie o 10 groszy. Powiedziała, że średnioroczny wzrost podatków wyniesie 

3,6%. Przedstawiła również ogłoszone przez Główny Urząd Statystyczny ceny żyta i drewna, 

będące podstawą naliczenia podatku rolnego i leśnego. Przewodniczący rady zachęcił do 

dyskusji oraz zadawania pytań skarbnikowi. Przypomniał, że projekt uchwały podatkowej 

omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Wobec braku dyskusji radnych odczytał projekt 

uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała nr XXII/194/2021 w sprawie określenia 

wysokości  stawek podatku od nieruchomości została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne:  ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Tadeusz Leja, Karol 

Sztur. 

    Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła skarbnik gminy. 

Powiedziała, że po stronie dochodów oraz wydatków nastąpi zwiększenie planu o kwotę  

2 mln 54 tys. zł. Środki te pochodziły głównie z dotacji z Rządowego Funduszu Dróg 

Samorządowych, przeznaczonej na modernizację drogi zagumiennej w Brzózie Stadnickiej 

oraz drogi biegnącej koło Szkoły Podstawowej nr 2 w Żołyni, łączącej się z tzw.  

ul. Batalionów Chłopskich. Skarbnik zaznaczyła, że po przetargu na wykonanie tych zadań 

kwoty będą najprawdopodobniej niższe. Mówiła także o wprowadzeniu do budżetu dochodów 

z tytułu opłaty od napojów alkoholowych, 25 tys. 200 zł środków z rezerwy subwencji 

oświatowej oraz 857 tys. zł z subwencji uzupełniającej. Omówiła planowane wydatkowanie 

tych środków, w tym przeznaczenie ich na wkład własny w inwestycje drogowe, na 

przebudowę przepompowni ścieków w Brzózie Stadnickiej oraz na wkład własny do 

stypendiów socjalnych dla uczniów, wypłacanych ze środków budżetu państwa. Radni nie 

dyskutowali w tej sprawie. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził 

głosowanie. Uchwała nr XXII/195/2021 w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 

2021 rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne:  ZA (12) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Tadeusz Leja, Karol Sztur. 

    Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej omówiła skarbnik 

gminy. Powiedziała, że konieczność zmiany WPF wynika z uchwalonej przed momentem 

uchwały zmieniającej budżet. Omówiła wprowadzone do budżetu dochody i wskazała 

zadłużenie gminy prognozowane na koniec roku 2021, które wg planu ma stanowić około 

15% dochodów budżetowych gminy. Radni nie dyskutowali w tej sprawie. Przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała nr XXII/196/2021 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2021-2032została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne:  ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, 

Tadeusz Leja, Karol Sztur. 

 



    Projekt uchwały związanej z ustaleniem górnych stawek opłat za usługi odbioru odpadów  

z nieruchomości niezamieszkałych przedstawiła Magdalena Rogowska, Inspektor Urzędu 

Gminy Żołynia. Wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o utrzymaniu porządku i czystości  

w gminach, właściciele nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady są 

zobowiązani do zawarcia umów na odbiór odpadów, a wójt  kontroluje wykonanie tego 

obowiązku. W sytuacji niewywiązywania się z obowiązku przez osoby zobowiązane, gmina 

zastępczo organizuje odbiór odpadów z ich nieruchomości, stosując opłaty do poziomu 

ustalonego uchwałą rady gminy. Wiceprzewodniczący rady gminy Tomasz Mach, zapytał, 

czy gmina w najbliższym czasie planuje kontrole w tym zakresie. Inspektor odpowiedziała, że 

po wejściu w życie uchwały, kontrole będę prowadzone. Wobec braku innych głosów 

przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała nr 

XXII/197/2021 w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Żołynia oraz górnej stawki opłaty 

ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za opróżnianie zbiorników bezodpływowych  

i transport nieczystości ciekłych na terenie Gminy Żołynia została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne:  ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Tadeusz Leja, Karol 

Sztur. 

    Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom przedstawił Michał Rupar, Inspektor 

Urzędu Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że sprawa wiąże się z nowelizacją przepisów 

rozporządzenia w sprawie ewidencji miejscowości, ulic i adresów. W związku z nim od  

1 lutego 2021 nie będzie możliwości przyznawania numerów porządkowym budynkom dla 

miejscowości będącymi częściami wsi. Ponieważ taką kategorię posiadają Bikówka, Jagielnie 

i Zakącie – będące częściami wsi Żołynia, przygotowano projekt uchwały ustalającej w tych 

miejscach ulice, odpowiednio: Bikówka, Jagielnie, Zakącie. Rozwiązanie takie umożliwi 

prowadzenie numeracji porządkowej dla tych miejscowości, z zastosowaniem dookreślenia 

„ulica”. Radny Jerzy Szpila, w kontekście tego, że transmisji z sesji słuchają mieszkańcy, 

poprosił, aby wyjaśnić jak sprawa ta zostanie przeprowadzona technicznie. Inspektor 

wyjaśnił, że po podjęciu uchwały zostanie przesłana ona do Głównego Urzędu 

Statystycznego, w celu wprowadzenia zmiany w Krajowym Rejestrze Urzędowym Podziału 

Terytorialnego Kraju. Po tej operacji zmiany naniesione zostaną również w urzędzie gminy. 

Inspektor zaznaczył, że numery istniejących budynków pozostaną bez zmian, pojawią się 

natomiast ulice. Powiedział, że aktualnie badane jest, czy trzeba będzie przeprowadzić akcję 

przemeldowania mieszkańców. Zapowiedział, że jeżeli zaistnieje taka konieczność, to 

mieszkańcy będą indywidualnie zawiadamiani. Radni nie zadawali więcej pytań, 

przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała nr 

XXII/198/2021 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Żołynia została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne:  ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, 

Tadeusz Leja, Karol Sztur. 

    Projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy gminy z organizacjami 

pozarządowymi przedstawił Waldemar Natoński, Sekretarz Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że 

obowiązek przyjęcia programu wynika z ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie. Rada Gminy uchwala program po uprzednim skonsultowaniu go  

z organizacjami pozarządowymi i uprawnionymi podmiotami. Sekretarz powiedział, że 



konsultacje takie przeprowadzono, a w ich trakcie nie wpłynęły wnioski dotyczące 

wprowadzenia zmian do projektu programu. Powiedział, że projekt przygotowano na 

podstawie dotąd realizowanych programów. Określa on zasady, zakres i formy współpracy 

gminy z organizacjami. Sekretarz omówił działania realizowane w ramach programu mające 

charakter finansowy oraz niefinansowy. Powiedział, że na 2022 r. zaplanowano 

wydatkowanie 170 tys. zł na działania związane z propagowaniem i rozwijaniem kultury 

fizycznej, sportu i rekreacji, wydatkowane na podstawie przepisów ustawy o sporcie oraz 60 

tys. zł na działania związane z przeciwdziałaniem uzależnieniom i patologiom społecznym, 

wydatkowane w oparciu o przepisy ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi oraz o Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Wiceprzewodniczący rady zapytał ile klubów sportowych korzysta z dotacji. 

Skarbnik gminy odpowiedziała, że ze środków tych korzystają kluby piłkarskie działające we 

wszystkich sołectwach gminy, a także uczniowski klub sportowy. Radni nie zadawali więcej 

pytań, przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Uchwała nr 

XXII/199/2021 w sprawie „Rocznego programu współpracy Gminy Żołynia z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2022 rok” została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki 

imienne:  ZA (12) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Tadeusz Leja, Karol Sztur. 

 

    Ad. 4 W punkcie spraw różnych Jan Buszta, Sołtys Sołecztwa Brzóza Stadnicka zapytał  

w jaki sposób realizowane będzie odśnieżanie dróg. Piotr Dudek, Wójt Gminy Żołynia 

odpowiedział, że będzie ono realizowane na dotychczasowych zasadach. Poinformował 

zebranych, że wysłano już zapytania do oferentów oraz zaplanowano spotkanie z firmami, 

które będą odśnieżać poszczególne odcinki dróg. Zaznaczył, że chce, aby odśnieżanie było 

wykonywane o godz. 3-4 rano, a nie w czasie kiedy ludzie wyjeżdżają już do pracy. 

Zapowiedział spotkanie z dyrektorem zarządu dróg powiatowych w celu ustalenia, aby pługi 

odśnieżające drogi powiatowe nie zasypywały chodników, które odśnieża gmina. 

     Sołtys Brzózy Stadnickiej wnioskował również o wyrównanie przed zimą dróg gminnych, 

tu wskazał drogi: zagumienną, leśną oraz skotnik. Wójt stwierdził, że droga leśna nie będzie 

remontowana, gdyż nie należy do gminy. Powiedział, że ekipa remontowa działa jeszcze  

w grudniu, ale pracownicy mają jeszcze do wybrania urlopy wypoczynkowe. Zapowiedział, 

że w nagłych sytuacjach prace będą wykonywane. Prosił, aby w przypadku takiej 

konieczności dzwonić do urzędu w celu umówienia przeprowadzenia prac. 

     Dyskusja została zakończona, przewodniczący rady podziękował zebranym za udział. 

Sesja zakończyła się o godzinie 16.30 

 

Protokolant: 

                                                                                               
 

 

 



 

 

 

 

 


